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Protokół nr XXI/20
z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

odbytej w dniu 29 kwietnia 2020 r.

Sesja rozpoczęła się o godz. 14:00 i trwała do godz. 21:35.
Obrady sesji odbyły się w trybie zdalnym za pośrednictwem systemu
wideokonferencyjnego Microsoft Teams oraz w sali obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-
Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu (pokój nr 229).
Obrady prowadził Ireneusz Wiśniewski Przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle.

Ad 1.
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz Wiśniewski. Po
przywitaniu wszystkich uczestniczących w obradach, na podstawie danych
o zarejestrowaniu (zalogowaniu) się radnych w elektronicznym systemie rejestracji i
ustalania wyników głosowania, poinformował, że obrady są prawomocne. W chwili
stwierdzenia prawomocności sesji uczestniczyło w niej 21 radnych. W trakcie obrad
dołączyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 23 radnych.

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował poszerzenie porządku obrad o projekt
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Następnie poddał pod
głosowanie wprowadzenie ww. punktu jako punkt nr 15:

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (17)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz ,
Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
PRZECIW (1)
Grzegorz Chudomięt
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
BRAK GŁOSU (2)
Jacek Król, Halina Mińczuk
NIEOBECNI (2)
Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz
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Jacek Król i Halina Mińczuk z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie
eSesja, oddali głos „za” poprzez system wideokonferencyjny.

Fabian Pszon ze względu na zalogowanie się do systemu po godzinie 14:00, został
zarejestrowany jako nieobecny i nie mógł zagłosować przez system eSesja. Oddał głos
„za” poprzez system wideokonferencyjny.

Ostateczne wyniki głosowania przedstawiały się następująco:

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz ,
Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki, Jacek Król,
Halina Mińczuk, Fabian Pszon
PRZECIW (1)
Grzegorz Chudomięt
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki
NIEOBECNI (1)
Dominik Szustakiewicz

Prowadzący obrady poinformował, że punkt zostanie wprowadzony do porządku
obrad.

Grzegorz Chudomięt zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały
zmieniającej uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle. Podkreślił, że
zajmowała się tym projektem tylko jedna komisja – Komisja Infrastruktury i nie miał
możliwości dyskusji. Zwrócił uwagę, że jest w statucie zapis, że wyborów tajnych nie
przeprowadza się. Niewiadomo ile będzie trwała pandemia, więc wybory tajne być
może będą musiały się odbyć. Zaproponował wycofanie projektu z porządku obrad i
przekazanie go pod obrady do wszystkich komisji.

Mecenas Monika Orpel-Śmigielska poinformowała, że głosowanie zdalne wyklucza
głosowanie tajne, ale z ustawy antykoronawirusowej wynika możliwość głosowania
korespondencyjnego.

Michał Nowak podzielił się opinią, że nie zgadza się z wnioskiem radnego
Chudomięta, uważa, że jak pandemia się skończy nie będzie możliwe zwoływanie
sesji w trybie zdalnym. Jeżeli będzie konieczność głosowania tajnego to
Przewodniczący Rady Miasta decyduje o tym czy zwołać sesję w trybie zdalnym, czy
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stacjonarnym, ustawodawca nie zabrania trybu stacjonarnego. Przypomniał, ze w
zeszłej kadencji próbowali zmiany w statucie kierować na wszystkie komisje, okazało
się, że jest to niewydolne. Dodał, że radni każdej komisji mogą zaproponować
rozszerzenie porządku obrad o dany punkt.

Ewa Czubek poinformowała, że istnieją odpowiednie oprogramowania, które
umożliwiają głosowanie tajne.

Grzegorz Chudomięt stwierdził, że nawet jeżeli miałyby to być wybory
korespondencyjne, to trzeba to gdzieś w statucie umieścić, ponieważ w zmianach,
które by weszły dzisiaj, mówi się tylko o tym, że takich się nie przewiduje. Gdyby
pandemia trwała długo wybory tajne nie byłyby możliwe.

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie wniosek Grzegorza Chudomięta o
wycofanie z porządku obrad omawianego projektu uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Grzegorz Chudomięt, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Ewa Odulińska, Marek
Piasecki, Fabian Pszon, Sławomir Wołkowiecki
PRZECIW (11)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta
Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, Tomasz Scheller,
Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Ewa Czubek , Wiesław Fąfara, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Dominik Szustakiewicz
BRAK GŁOSU (1)
Halina Mińczuk

Halina Mińczuk z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddała
głos „przeciw” poprzez system wideokonferencyjny.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że ww. wniosek nie został przyjęty.

Po uwzględnieniu zmian porządek obrad XXI sesji Rady Miasta przedstawia się
następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu Nr XVIII/20 z sesji Rady Miasta z dnia 29 stycznia 2020 r.,

protokołu Nr XIX/20 z sesji Rady Miasta z dnia 26 lutego 2020 r. oraz protokołu
Nr XX/20 z sesji Rady Miasta z dnia 25 marca 2020 r.
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3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.
4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie

międzysesyjnym oraz o pomocy udzielonej przez Gminę Kędzierzyn-Koźle
przedsiębiorcom, mieszkańcom i innym podmiotom w stanie epidemii.

5. Informacja o sytuacji inwestycji KK Terminale Spółka z o.o. w Koźlu Porcie.
6. Ocena działalności Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Sp. z o.o.

oraz realizacji wyznaczonych tej spółce celów.
7. Informacja o wynikach konsultacji w przedmiocie Budżetu Obywatelskiego w

2020 roku w Kędzierzynie-Koźlu.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) zmiany uchwały w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle;
2) zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Kędzierzyn-

Koźle i nadania jej Statutu;
3) w przedmiocie ogłoszenia oraz określenia zasad i trybu konsultacji

z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle projektów uchwał Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle w sprawie statutów osiedli utworzonych na terenie miasta
Kędzierzyn-Koźle;

4) „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2020 roku”;

5) zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia regulaminów korzystania z targowisk
miejskich położonych na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle;

6) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-Kozielskiemu
w zakresie dofinansowania działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej
w Kędzierzynie-Koźlu;

7) wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego nieruchomości
gruntowej zabudowanej, oznaczonej jako działka nr 602/369 k.m. 5, położonej
w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny Blachownia;

8) nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w Kędzierzynie-
Koźlu na osiedlu Piastów (obejmującej działkę nr 4233/1);

9) nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w Kędzierzynie-
Koźlu na osiedlu Kłodnica (obejmującej działkę nr 725/11);

10)nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w Kędzierzynie-
Koźlu na osiedlu Kłodnica (obejmującej działki nr: 1269/5, 1270/13, 1271/2,
1272/2, 1273/3, 1275/6, 1273/6, 1272/4, 1271/4, 1270/17, 1269/4);

11)udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków województwa
opolskiego;

12)zatwierdzenia zarządzenia porządkowego Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle
dotyczącego zawieszenia pobierania opłat w Strefie Płatnego Parkowania na
terenie miasta Kędzierzyn-Koźle w związku ze stanem epidemii;

13)zmian w budżecie miasta na rok 2020;
14)zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata

2020-2035;
15)zaciągnięcia kredytu długoterminowego;
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16)rozpatrzenia petycji złożonej w dniu 14 lutego 2020 r. dotyczącej braku
możliwości korzystania z toalet w niektórych placówkach gastronomicznych i
handlowych.

9. Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje
i zapytania radnych.

10. Wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.

Ad 2.
Przyjęcie protokołu Nr XVIII/20 z sesji Rady Miasta z dnia 29 stycznia 2020 r.,
protokołu Nr XIX/20 z sesji Rady Miasta z dnia 26 lutego 2020 r. oraz protokołu Nr
XX/20 z sesji Rady Miasta z dnia 25 marca 2020 r.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że radni nie zgłosili żadnych uwag do
protokołów, następnie poddał przyjęcie ww. protokołów pod głosowanie:

Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (21)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz ,
Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa
Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Grzegorz Chudomięt
BRAK GŁOSU (1)
Halina Mińczuk

Halina Mińczuk z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddała
głos „za” poprzez system wideokonferencyjny.

Prowadzący obrady stwierdził, że protokoły zostały przyjęte.

Ad 3.
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

Informację o bieżącej działalności Przewodniczącego Rady Miasta oraz
korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Ireneusz Wiśniewski (pisemna
informacja dołączona do niniejszego protokołu).
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Ad 4.
Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie
międzysesyjnym oraz o pomocy udzielonej przez Gminę Kędzierzyn-Koźle
przedsiębiorcom, mieszkańcom i innym podmiotom w stanie epidemii.

Radni przed sesją otrzymali pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach
Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym w dniach od 27 lutego do 21 kwietnia
2020 r. oraz 21 do 28 kwietnia 2020 r., podejmowanych w ramach inicjatywy
uchwałodawczej, wydawania aktów kierownictwa wewnętrznego oraz aktów
administracyjnych w zakresie postępowania podatkowego” (pismo Or.0057.3.2020 z
dnia 22 kwietnia 2020 r. oraz z dnia 28 kwietnia 2020 r. będące uzupełnieniem
informacji z dnia 22 kwietnia  2020 r.).

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska poinformowała, że w dniu dzisiejszym
przekazała radnym pisemną informację o pomocy udzielonej przez Gminę
Kędzierzyn-Koźle przedsiębiorcom, mieszkańcom i innym podmiotom w stanie
epidemii. Dodatkowo na końcu zawarta jest informacja jakie oszczędności na
wydatkach bieżących gmina uzyskała. Wspomniała o tym, że przed godziną premier
ogłosił, iż od 6 maja będzie możliwość otworzenia żłobków i przedszkoli, ale te
decyzje będą podejmowały gminy.

Ad 5.
Informacja o sytuacji inwestycji KK Terminale Spółka z o.o. w Koźlu Porcie.

Prezes spółki Kędzierzyn-Koźle Terminale S.A. Jarosław Zemło poinformował, że
inwestor nie wycofuje się z tej inwestycji. Spółka podejmuje konkretne ruchy, złożyła
wniosek do Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów w sprawie przyłączenia
portu do linii kolejowej, decyzja została przesunięta na 2 czerwca. Jeżeli decyzja
będzie negatywna to spółka zwróci się do Dyrekcji Generalnej ds. Konkurencji przy
Unii Europejskiej, która może nałożyć karę na rząd polski, że  nie postępuje według
prawa. Zwrócił uwagę, że na terenie inwestycji kręcą się ludzie i palą ognisko,
papierosy, co się może źle skończyć. Podkreślił, że jest to niezrozumiałe, szczególnie
dla klientów z zagranicy, że inwestycja, która służy gospodarce polskiej, została
zablokowana przez Polskę. Dodał, że w przypadku zgody na kontynuację inwestycji,
generalny wykonawca musi powrócić na budowę z całym swoim sprzętem i
pracownikami, najszybszy możliwy powrót to 2-3 miesiące.

Andrzej Kopacki podzielił się opinią, że jest podbudowany, iż mimo przeciwności
spółka podtrzymuje chęć kontynuacji przedsięwzięcia. Zapytał, czy pozytywna
decyzja UOKiK będzie na tyle wiążąca, że będzie można ruszyć dalej z inwestycją.

Prezes KK Terminale odpowiedział, że ma nadzieję iż w sytuacji pozytywnej decyzji
UOKiK, druga strona się do niej dostosuje.
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Grzegorz Chudomięt zapytał, ile kosztuje spółkę przerwanie inwestycji.

Jarosław Zemło poinformował, że na daną chwilę jest to kwota ponad 8 mln zł.

Adam Oczoś zapytał o istniejące kontrole w spółce.

Jarosław Zemło poinformował, że Urząd Celno-Skarbowy w Opolu wszczął kontrolę
za okres 2018-09.2019, kontrola powinna zakończyć się 25 maja. Polecił dokument na
stronie NIK dotyczący kontroli i realizacji inwestycji w terminalach intermodalnych,
jest tam wspomniany Kędzierzyn-Koźle. Są tam również wskazane elementy, które
kuleją w Polsce i co powinno zrobić PKP, a czego nie robi.

Ewa Czubek zapytała, czy spółka założyła sobie horyzont czasowy na doprowadzenie
sprawy do końca i czy zakłada np. pozwanie polskiego rządu.

Prezes KKT stwierdził, że zakładają wszystkie opcje, nie zakładają horyzontu
czasowego. Dodał, że wystąpią do spółki PKP o odszkodowanie.

Sławomir Wołkowiecki poinformował, ze poseł, którego reprezentuje, zajmuje się
wyjaśnianiem tej sprawy, ale zostało to zahamowane przez epidemię.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że połączenie z panem Jarosławem
Zemło zostało przerwane i zapytał, czy radni maja jeszcze pytania w tym temacie. Z
uwagi na brak pytań przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 6.
Ocena działalności Kędzierzyńsko-Kozielskiego Parku Przemysłowego Sp. z o.o. oraz
realizacji wyznaczonych tej spółce celów.

Grzegorz Chudomięt zwrócił się z pytaniem, czy w 2019 r. park dokonywał rozbiórek
budynków, żeby przygotować działki na terenie grupy Azoty.

Prezes KKPP Alicja Górska stwierdziła, że jeśli chodzi o teren grupy Azoty nie było
takiej potrzeby, tam są dwie działki – jedna podpiwniczona z fundamentami a druga z
użytkowanym budynkiem.

Grzegorz Chudomięt zapytał również o wcześniejsze lata, ile spółka musiała wydać
środków na przygotowanie działek dla inwestorów.

Prezes KKPP poinformowała, że nie potrafi podać takiej kwoty, może przygotować
taką kalkulację.
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Katarzyna Dysarz zwróciła się z prośbą o nakreślenie jak w tej chwili funkcjonuje
KKPP.

Alicja Górska poinformowała, że branża spożywcza i budowlana działa, ale najemcy
na halach na osiedlu Blachownia, gdzie rynkiem odbioru jest Francja czy Niemcy,
mówią o recesji. Ci przedsiębiorcy rozważają wstrzymanie działalności, co będzie się
przekładało na wynik finansowy spółki. Na ten moment nikt nie zrezygnował z
realizacji inwestycji. Zdalna praca wchodzi w grę, ponieważ zarówno teren pola
południowego można pokazać zdalnie jak i połączyć się poprzez telekonferencję z
dostawcami mediów, czy pracodawcami. Wśród lokalnych przedsiębiorców 80%
prowadzi swoją działalność.

Prowadzący obrady, po stwierdzeniu, że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu,
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 7.
Informacja o wynikach konsultacji w przedmiocie Budżetu Obywatelskiego w 2020
roku w Kędzierzynie-Koźlu.

Sekretarz Miasta Zbigniew Romanowicz poinformował, że ta informacja jest pełnym
odwzorowaniem danych, które są zgromadzone i podane do publicznej wiadomości na
stronie www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zwróciła uwagę, że w tamtym roku na osiedlu Cisowa
zwyciężyło zadanie budowy boiska, które było podzielone na dwa etapy, w momencie,
kiedy wygrało w tym roku inne zadanie, co będzie z realizacją drugiego projektu.

Sekretarz Miasta wyjaśnił, że w przypadku, gdy przedmiotem zadania jest etap
pierwszy określonego przedsięwzięcia, to nie ma innej drogi, jak tylko pozyskanie
dalszego sposobu finansowania kolejnych etapów. Można to zrobić poprzez zgłoszenie
kolejnych etapów w trybie budżetu obywatelskiego lub w trybie tzw. budżetu
ogólnego, jeżeli zostanie przekonana do tego na wniosek Prezydenta Miasta, Rada
Miasta, mogłyby być przeznaczone środki w budżecie miasta na kontynuację tego
zadania.

Jacek Król zapytał, dlaczego na osiedlu Cisowa nie skorzystano z takiej samej formuły
z jakiej skorzystano na osiedlu Piastów, czyli dokończenie rozpoczętej w 2018 roku
modernizacji terenu rekreacyjnego przy ul. Augustyna Kośnego.

Sekretarz Miasta poinformował, że w przypadku osiedla Piastów i osiedla Rogi
wystąpiła z inicjatywą sama Rada Osiedla, chociaż to Prezydent Miasta ma
kompetencje do dysponowania rezerwami celowymi, po otrzymaniu takiego wniosku

http://www.budzetobywatelski.kedzierzynkozle.pl/
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rozważa celowość takiego działania. Gdyby taki wniosek z osiedla Cisowa wpłynął na
pewno byłby rozważony.

Jacek Król zapytał, jakie było zainteresowanie mieszkańców w głosowaniu budżetu
obywatelskiego w poprzednim roku.

Sekretarz Zbigniew Romanowicz poinformował, że zainteresowanie głosowaniem
spadło, z ok. 6800 mieszkańców w poprzednim roku na ponad 3800 w tym roku.
Zwrócił uwagę, że nie jest to prosta zależność, ponieważ na mniejszych osiedlach tj.
osiedle Przyjaźni czy Lenartowice, frekwencja była znacząco wyższa niż w zeszłym
roku.

Jacek Król wyraził wątpliwości wobec niektórych wydatków np. budowa tężni, która
w sytuacji pandemii nie jest wykorzystywana.

Zbigniew Romanowicz poinformował, że w informacji pani prezydent wskazano, że
znaczne oszczędności zostały poczynione w sektorze wydatków bieżących, uważa że
nie ma racjonalnego uzasadnienia sprowadzanie inwestycji do „zera”, w tym
inwestycji z budżetu obywatelskiego.

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska wyjaśniła, że jeżeli mieszkańcy osiedla Cisowa
chcieliby kontynuację zadania z poprzedniego roku, powinni w styczniu zgłosić to
zadanie do Rady Osiedla i w marcu zmobilizować się do głosowania, Urząd Miasta nie
ingeruje co ma być na danym osiedlu budowane. Jeżeli dane zadanie nie wygra, Rada
Osiedla może podjąć uchwałę, aby pieniądze przeznaczyć na to zadanie i przekazać ją
do Prezydenta Miasta. Dodała, że oszczędności na danym osiedlu przechodzą na
budżet osiedla w przyszłym roku.

Małgorzata Lipczyńska podzieliła się opinią, że mimo trudnego czasu, nie powinno się
rezygnować z inwestycji.

Prowadzący obrady, przed przystąpieniem do kolejnego punktu porządku obrad,
ogłosił przerwę, która trwała od 16:23 do 16:33.

Ad 8.
1) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Statutu Gminy

Kędzierzyn-Koźle

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że na
posiedzeniu komisji Michał Nowak złożył następujący wniosek:

1. § 1 pkt 4 otrzymuje brzmienie: "§ 25 otrzymuje brzmienie:
§ 25. Obywatele korzystają z prawa do obserwowania przebiegu obrad Rady poprzez:
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1) wstęp na sesję i zajmowanie miejsc przeznaczonych dla publiczności lub odbiór
transmisji w sieci Internet;
2) w określonych przepisami prawa przypadkach zagrożenia zdrowia lub życia
obywateli – wyłącznie poprzez odbiór transmisji sesji w sieci Internet."
2. § 1 pkt 9 otrzymuje brzmienie:
"§ 59 otrzymuje brzmienie:
1. Komisje Rady podejmują uchwały w głosowaniu jawnym zwykłą większością
głosów, w obecności co najmniej połowy składu komisji, a w przypadku prowadzenia
obrad z zastosowaniem elektronicznych środków porozumiewania się na odległość -
przy udziale co najmniej połowy składu komisji.
2. Do trybu pracy, głosowań na posiedzeniach i protokołowania posiedzeń komisji
Rady przepisy § 24-26, § 28, § 30 ust. 2-6, § 31-38, § 40 ust. 1 pkt 1-5, 8 i 9, § 46, § 48
ust. 1 i 2 oraz § 49 ust. 1 i ust. 3-7 stosuje się odpowiednio.".

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała wniosek.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały
wraz z wnioskiem.

Andrzej Kopeć zapytał na jakim etapie jest nabór ławników, ponieważ ławników
wybiera się w głosowaniu tajnym, trzeba się nad tym zastanowić.

Katarzyna Dysarz, przewodnicząca zespołu ds. opiniowania ławników, wyjaśniła, że
sądy nie wznowiły jeszcze działalności, wobec tego nie przysłały żadnej informacji o
wszczęciu postępowania uzupełniającego. W przypadku głosowania tajnego poprzez
system wideokonferencyjny będzie problem, radni będą musieli się spotkać.

Mecenas Monika Orpel-Śmigielska poinformował, że ten przepis zaproponowany do
wprowadzenia wyklucza możliwość głosowania tajnego przy procedowaniu zdalnym.
Można wprowadzić poprawkę, żeby takie głosowanie było możliwe, przy założeniu,
że będzie to program, który zapewni tajność obrad. W przeciwnym przypadku
pozostaje głosowanie w trybie tradycyjnym lub korespondencyjnym.

Grzegorz Chudomięt podkreślił, że statut jest takim dokumentem, który powinien
przewidzieć wszystkie możliwości i rozwiązania. Teraz to Przewodniczący Rady
Miasta decyduje, czy sesja odbędzie się w trybie zdalnym czy stacjonarnym, więc
decyduje, czy odbędzie się głosowanie tajne.

Michał Nowak zaproponował, aby ten przepis brzmiał: „w przypadku prowadzenia
obrad z zastosowaniem elektronicznych środków porozumiewania się, głosowanie
tajne przeprowadza się korespondencyjnie lub z użyciem oprogramowania
zapewniającego zachowanie tajności.”
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Zbigniew Romanowicz zgłosił uzgodnioną z panią prezydent autopoprawkę do
projektu uchwały zmieniającej statut gminy, jest bardzo zbliżona do propozycji
radnego Nowaka. Treść autopoprawki:

„8) w § 47 po ust.5 dodaje się ust.6 w brzmieniu :

„6. W przypadku prowadzenia obrad z zastosowaniem elektronicznych środków
porozumiewania się na odległość, głosowanie tajne przeprowadza się z przy użyciu
elektronicznego systemu zapewniającego tajność głosów oddanych przez wszystkich
radnych uczestniczących w głosowaniu.”;”

Przewodniczący Rady Miasta ogłosił przerwę na zapoznanie się z autopoprawką.
Przerwa trwała od 17:00 do 17:10. Po wznowieniu obrad przewodniczący poddał pod
głosowanie omawiany projekt uchwały wraz z zaakceptowanym przez Prezydenta
Miasta wnioskiem Infrastruktury i autopoprawką:

Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (22)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak,
Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Jacek Król

Jacek Król z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddał głos „za”
poprzez system wideokonferencyjny.

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/211/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Kędzierzyn-Koźle

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

2) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja
jednogłośnie pozytywnie (6 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Michał Nowak zwrócił uwagę, że Rada Miasta jest zobowiązana do wybrania
koordynatora.

Prezydent Miasta poinformowała, że Młodzieżowa Rada Miasta działa również za
pomocą systemu wideokonferencyjnego Microsoft Teams.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady Miasta poddał
projekt uchwały pod głosowanie:

Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (22)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz ,
Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam
Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Grzegorz Chudomięt

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/212/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta

Kędzierzyn-Koźle i nadania jej Statutu
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

3) Podjęcie uchwały w przedmiocie ogłoszenia oraz określenia zasad i trybu
konsultacji z mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle projektów uchwał Rady
Miasta Kędzierzyn-Koźle w sprawie statutów osiedli utworzonych na terenie
miasta Kędzierzyn-Koźle

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że na
posiedzeniu komisji w trakcie dyskusji zostały złożone wnioski:
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Michał Nowak wniósł o zmianę występującego w treści załącznika nr 8 wyrażenia
"Osiedle Piastów" (w odpowiednim przypadku) na "Osiedle Piastów-Powstańców
Śląskich" (w odpowiednim przypadku).

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 0,
pozytywnie zaopiniowała wniosek.

Adam Oczoś wniósł, aby w § 2 ust. 1 wydłużyć podany termin do 2 miesięcy oraz w § 2
ust. 2 wydłużyć termin do 30 dni.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała wniosek.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały
wraz z wnioskami.

Sekretarz Miasta poinformował, ze został upoważniony przez panią prezydent do
przedstawienia stanowiska wobec wniosków zgłoszonych przez Komisję
Infrastruktury. Wniosek o wydłużenie konsultacji został zaopiniowany pozytywnie,
natomiast wniosek o zmianę treści załącznika nr 8 nie uzyskał akceptacji Prezydenta
Miasta. W związku z przyjętą od dłuższego czasu regułą, iż każda zmiana w nazwie
osiedla powinna być uzgodniona z organami osiedli, wniosek ten nie znajduje
potwierdzenia.

Michał Nowak wyjaśnił, jakie założenia nim kierowały składając ten wniosek. Nie
zgadza się z założeniem, że tylko to co proponuje Rada Osiedla może być poddane
konsultacjom,  Rada Miasta może również coś proponować. Zgłasza wniosek po to,
żeby Rada Osiedla się wypowiedziała co o tym sądzi, może ją odrzucić w
konsultacjach.

Prezydent Sabina Nowosielska zaznaczyła, że ważna jest dla niej opinia Rady Osiedla
i woli poczekać.

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Infrastruktury o zmianę
występującego w treści załącznika nr 8 wyrażenia "Osiedle Piastów" (w odpowiednim
przypadku) na "Osiedle Piastów-Powstańców Śląskich" (w odpowiednim przypadku):

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (12)
Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon,



14

Tomasz Scheller, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
PRZECIW (2)
Katarzyna Dysarz, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz , Jacek Król,
Małgorzata Lipczyńska, Marek Piasecki, Ewa Stogniew
BRAK GŁOSU (1)
Halina Mińczuk

Halina Mińczuk z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddała
głos „przeciw” poprzez system wideokonferencyjny.

Przewodniczący Ireneusz Wiśniewski poinformował, że wniosek uzyskał poparcie.
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z zaakceptowanym przez
Prezydenta Miasta wnioskiem Komisji Infrastruktury oraz przegłosowanym
wnioskiem Michała Nowaka:

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (19)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara, Grażyna Filipowicz ,
Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Grzegorz Chudomięt, Jacek Król, Małgorzata Lipczyńska, Marek Piasecki

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/213/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w przedmiocie ogłoszenia oraz określenia zasad i trybu konsultacji z

mieszkańcami miasta Kędzierzyn-Koźle projektów uchwał Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle w sprawie statutów osiedli utworzonych na terenie

miasta Kędzierzyn-Koźle
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

4) Podjęcie uchwały w sprawie  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2020
roku”
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Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że na
posiedzeniu radna Ewa Czubek złożyła wniosek, aby § 9 pkt 1) otrzymał brzmienie:
"informowanie o możliwości adopcji zwierząt bezdomnych ze Schroniska poprzez
bieżące ich prezentowanie (zdjęcie wraz z opisem) na stronie internetowej Schroniska,
na serwisie społecznościowym Facebook oraz w prasie lokalnej;"

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała wniosek.
Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały
wraz z wnioskiem.

Wobec braku chętnych do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod głosowanie
projekt uchwały wraz z zaakceptowanym przez Prezydenta Miasta wnioskiem Komisji
Infrastruktury:

Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (22)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam
Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Andrzej Kopacki

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/214/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle w 2020 roku”
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

5) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia
regulaminów korzystania z targowisk miejskich położonych na terenie Gminy
Kędzierzyn-Koźle

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że na
posiedzeniu komisji Michał Nowak złożył wniosek:
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1. w § 1 projektu uchwały wyrażenie "...załącznik do uchwały nr XIII/143/19..."
otrzymuje brzmienie "...załącznik nr 1 do uchwały nr XIII/143/19...", 2. § 6 pkt 1
uchwały zmienianej niniejszą uchwałą otrzymuje brzmienie: "udział powierzchni
handlowej targowiska przeznaczonej dla rolników pod sprzedaż produktów rolno-
spożywczych w stosunku do powierzchni handlowej targowiska – minimum 51%, tj. 38
stanowisk;", 3. § 21 uchwały zmienianej niniejszą uchwałą otrzymuje brzmienie: "§
21. Sposób zagospodarowania stanowisk handlowych określa plan (wizualizacja),
stanowiący załącznik do niniejszego Regulaminu".
4. § 4 projektu uchwały otrzymuje brzmienie: "Uchwała podlega ogłoszeniu w
Dzienniku Urzędowym Województwa Opolskiego i wchodzi w życie po upływie 14 dni
od dnia ogłoszenia".
Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała wniosek.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały
wraz z wnioskiem.

Wobec braku chętnych do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod głosowanie
projekt uchwały wraz z zaakceptowanym przez Prezydenta Miasta wnioskiem Komisji
Infrastruktury:

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (23)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/215/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
zmieniająca uchwałę w sprawie wprowadzenia regulaminów korzystania z

targowisk miejskich położonych na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

6) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Kędzierzyńsko-Kozielskiemu w zakresie dofinansowania działalności Warsztatu
Terapii Zajęciowej w Kędzierzynie-Koźlu
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Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, Ewa Odulińska poinformowała, że
komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że
komisja jednogłośnie (11 głosów ,,za”) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Wobec braku chętnych do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww.
projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (23)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/216/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kędzierzyńsko-Kozielskiemu

w zakresie dofinansowania działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej
w Kędzierzynie-Koźlu

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

7) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania
wieczystego nieruchomości gruntowej zabudowanej, oznaczonej jako działka nr
602/369 k.m. 5, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny Blachownia

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja
jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że
komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 11, „wstrzymujący się” - 1, pozytywnie
zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:
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Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (22)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew,
Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Piasecki

Prowadzący obrady poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/217/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa użytkowania wieczystego

nieruchomości gruntowej zabudowanej, oznaczonej jako działka nr 602/369 k.m.
5, położonej w Kędzierzynie-Koźlu obręb ewidencyjny Blachownia

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

8) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze
wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów (obejmującej działkę nr
4233/1)

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja
jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww.
projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (23)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.



19

Uchwała Nr XXI/218/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w

Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Piastów
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

9) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze
wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Kłodnica (obejmującej działkę
nr 725/11)

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja
jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww.
projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (23)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/219/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w

Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Kłodnica
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

10) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze
wewnętrznej w Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Kłodnica (obejmującej działki
nr: 1269/5, 1270/13, 1271/2, 1272/2, 1273/3, 1275/6, 1273/6, 1272/4, 1271/4,
1270/17, 1269/4);

Wobec braku chętnych do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww.
projekt uchwały:
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Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (22)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam
Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Andrzej Kopacki

Andrzej Kopacki z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddał
głos „za” poprzez system wideokonferencyjny.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/220/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej na drodze wewnętrznej w

Kędzierzynie-Koźlu na osiedlu Kłodnica
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

11) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie,
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru
zabytków województwa opolskiego

Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Adam Oczoś, poinformował, że komisja
jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że
komisja jednogłośnie (12 głosów ,,za”) pozytywnie zaopiniowała ww. projekt
uchwały.

Wobec braku chętnych do dyskusji, prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww.
projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (22)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Wiesław Fąfara,
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Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Jacek
Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał
Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon, Tomasz
Scheller, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Ewa Stogniew
Ewa Stogniew z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddała głos
„za” poprzez system wideokonferencyjny.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/221/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków
województwa opolskiego

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

12) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzenia porządkowego Prezydenta
Miasta Kędzierzyn-Koźle dotyczącego zawieszenia pobierania opłat w Strefie
Płatnego Parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle w związku ze stanem
epidemii

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: ,,za” - 9, „wstrzymujących się”
- 3, pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Michał Nowak poinformował, że jest przeciwny zatwierdzaniu tego zarządzenia, jego
zdaniem zostało wydane z naruszeniem prawa. Art. 40 ust. 3 ustawy o samorządzie
gminnym, który jest podstawą tego zarządzenia, umożliwia jego wydanie przy
jednoczesnym zbiegu trzech przesłanek. Przesłanka obiektywna, wymagająca
sprawdzenia stanu prawnego i stwierdzenia, że materia podlegająca regulacji nie
została dotychczas unormowana w ustawach lub innych przepisach powszechnie
obowiązujących, nie zachodzi, ponieważ jest to uregulowane w ustawie o drogach
publicznych i na podstawie tej ustawy Rada Miasta wydaje uchwałę o strefie płatnego
parkowania. Prezydent Miasta jest zobowiązany tą uchwałę wykonywać. Kolejna
przesłanka jest subiektywna, czyli ocena prezydenta, że dobra tj. zdrowie, życie,
bezpieczeństwo publiczne mogą zostać naruszone i wymagają ochrony. W jego
odczuciu ta przesłanka również nie zachodzi. Trzecia przesłanka – terytorialna, jego
zdaniem jest przesądzająca, ponieważ nie da się wykazać, że zagrożenie
koronawirusem występuje konkretnie na terenie Gminy Kędzierzyn-Koźle, a w innych
obszarach nie. Dodał, że nie występuje w tym przypadku tryb nagły, jako, że od 1
kwietnia rada może obradować w trybie zdalnym. Ostatnią kwestią, która zdaniem
radnego narusza prawo, to data wejścia w życie tego zarządzenia. Na podstawie art. 14
ustawy o ogłaszaniu aktów normatywnych, przepisy porządkowe wchodzą w życie w
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dniu wskazanym w obwieszczeniu, w zarządzeniu data wejścia w życie jest
uzależniona od daty publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Opolskiego.

Mecenas Orpel-Śmigielska stwierdziła, że radny Nowak odnosząc się do pierwszej
przesłanki pominął stanowisko prezentowane w doktrynie, że dana materia co do
zasady jest uregulowana, ale istnieje pewna luka kompetencyjna, którą można
wykorzystać poprzez wydanie stosownych przepisów porządkowych. W jej ocenie to
nie jest tak jak twierdzi radny Nowak, że z przepisów ustawy o drogach publicznych
wynika kompetencja dla Rady Miasta, żeby zawiesić funkcjonowanie strefy płatnego
parkowania. Z przepisów tych wynika do czego jest rada uprawniona – do ustalenia
strefy płatnego parkowania, wysokości opłaty, sposobu pobierania opłat. Z żadnego z
tych przepisów nie wynika, że rada może zawiesić pobieranie opłat. Ten obowiązek
ciąży na prezydencie i zarządcy drogi. Jeśli chodzi o przesłankę subiektywną, jej
zdaniem takie działanie zmierzające do ograniczenia kontaktu mieszkańców z
parkomatami i zachęcenie do korzystania ze swoich środków transportu wydaje się jak
najbardziej uzasadnione. Zarządzenie zostało przekazane do publikacji i do chwili
obecnej nie było sygnałów od organu nadzoru co do legalności przepisów. Dodała, że
przesłanka terytorialna nie wynika z przepisów prawa, pojawia się w orzecznictwie,
ale trudno jest podjąć jakieś działania ogólnokrajowe, które miałyby zawiesić
pobieranie opłat. W jej ocenie przesłanka trybu nagłego również istnieje, uchwała
NSA z 2016 roku mówi, że dopuszczalne jest wydanie przez prezydenta przepisów
porządkowych w formie zarządzenia w przypadku niecierpiącym zwłoki np. katastrofa
ekologiczna, klęska żywiołowa, a istnieje uzasadnione przypuszczenie, że rada gminy
nie zdąży zebrać się na czas, aby podjąć odpowiednią uchwałę, nie można bowiem
pominąć, że zwoływanie sesji rady następuje w sposób sformalizowany w określonych
terminach, o których mowa w art. 20 ustawy o samorządzie gminnym. Jej zdaniem
pandemia ma tutaj zastosowanie, w terminie wydania zarządzenia nie było
przesądzone czy rada może procedować w trybie zdalnym. Zarządzenie zostało
lokalnie podane do wiadomości, więc w jej opinii wypełnia przesłankę obwieszczenia.
Na zakończenie swojej wypowiedzi nadmieniła, że wiele samorządów wydało takie
zarządzenia m.in. Prezydent Miasta Warszawy, Krakowa, Torunia, więc wielu
prawników analizowało tą kwestię i doszło do przekonania, że takie rozwiązanie jest
dopuszczalne.

Michał Nowak zwrócił uwagę, że wadliwy jest paragraf 3, ust. 1 tego zarządzenia,
gdzie jest napisane, że podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa
Opolskiego i wchodzi w życie z dniem ogłoszenia, a to jest naruszenia art. 14 ustawy o
ogłoszeniu aktów normatywnych. Podkreślił, że jego zdanie podzielają samorządy
Białegostoku, Szczecina, Kielc, Olsztyna czy Nowego Sącza.

Grzegorz Chudomięt zapytał, dlaczego ten projekt uchwały jest dzisiaj na sesji, skoro
jest zarządzenie Prezydenta Miasta, a Rada Miasta nie ma kompetencji do zawieszenia
pobierania opłat.

Monika Orpel-Śmigielska wyjaśniła, że konstrukcja zarządzenia porządkowego
wydawanego przez organ wykonawczy jest taka, że obowiązuje do momentu odbycia
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sesji Rady Miasta i powinno podlegać zatwierdzeniu na tym posiedzeniu. Jeżeli
prezydent nie przedstawiłby tego zarządzenia, utraciłoby swój byt prawny.

Grzegorz Chudomięt zapytał, czy powiat również wprowadza zawieszenie opłat.

Przewodniczący Ireneusz Wiśniewski poinformował, że powiat na razie nie
wprowadził takiego zarządzenia, tyczy się to tylko parkingów na Wojska Polskiego.
Następnie, po stwierdzeniu że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu, poddał
projekt uchwały pod głosowanie:

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (17)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna
Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska,
Halina Mińczuk, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Fabian Pszon,
Tomasz Scheller, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir
Wołkowiecki
PRZECIW (1)
Michał Nowak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Wiesław Fąfara, Andrzej Kopeć, Jacek Król
BRAK GŁOSU (2)
Elżbieta Kozakiewicz, Ewa Stogniew

Ewa Stogniew i Elżbieta Kozakiewicz z powodu problemów z zagłosowaniem w
systemie eSesja, oddały głos „za” poprzez system wideokonferencyjny.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/222/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie zatwierdzenia zarządzenia porządkowego Prezydenta Miasta

Kędzierzyn-Koźle dotyczącego zawieszenia pobierania opłat w Strefie Płatnego
Parkowania na terenie miasta Kędzierzyn-Koźle w związku ze stanem epidemii

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

13) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, że komisja
stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 4, pozytywnie
zaopiniowała ww. projekt uchwały.
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Andrzej Kopeć zapytał, o przetarg na klimatyzację w budynku Urzędu Miasta na ul.
Planetorza, czy jest to odpowiedni moment, aby zrealizować tą inwestycję.

Prezydent Miasta wyjaśniła, że jest to kontynuacja inwestycji, ponieważ część pokoi
jest już wyposażonych w klimatyzację. Na to środki już zostały dawno
zarezerwowane.

Grzegorz Chudomięt wyraził wątpliwości, czy takie inwestycje jak mini tężnia czy
wyposażenie placu zabaw są wydatkami pierwszej potrzeby.

Prezydent Miasta wyjaśniła, że tężnia wybrana przez mieszkańców z Koźla nie
powstanie w tym roku, na razie będzie projektowana. Dodała, że w budżet obywatelski
nie powinno się interweniować.

Jacek Król również wyraził wątpliwości, czy na pewno w tych trudnych czasach nie
powinniśmy zwiększać rezerwy na to, co może być przed nami, czyli spadek
dochodów budżetowych i wzrost pozostałych kosztów.

Sabina Nowosielska podkreśliła, że budżet jest na bieżąco bardzo dokładnie
analizowany. Zwróciła uwagę na oszczędność na paliwie w przypadku MZK. Każda
spółka, jednostka, jest dokładnie przeanalizowana. Są firmy np. Foosung, które
zatrudnią pracowników. Powoli odmrażana jest gospodarka, uważa, że na chwilę
obecną nie ma podstaw do wstrzymywania inwestycji, należy poczekać 1-2 miesiące,
wtedy będzie co wstrzymać.

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z
autopoprawką:

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej
Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina
Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa
Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (1)
Wiesław Fąfara
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Grzegorz Chudomięt, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Fabian
Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.
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Uchwała Nr XXI/223/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2020

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

14) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej
prognozy finansowej na lata 2020-2035 wraz z autopoprawką

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że
komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 1, „wstrzymujących się” - 4,
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał pod głosowanie
ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką:

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (13)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopeć, Elżbieta
Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam Oczoś,
Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (1)
Wiesław Fąfara
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Grzegorz Chudomięt, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Marek Piasecki, Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Andrzej Kopacki

Andrzej Kopacki z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddał
głos „za” poprzez system wideokonferencyjny.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/224/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na

lata 2020-2035
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

15) Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego
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Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej, Andrzej Kopeć, poinformował, że
Komisja Finansowo-Gospodarcza stosunkiem głosów: ,,za” - 6, „przeciw” - 2,
„wstrzymujących się” - 3, pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał pod głosowanie
ww. projekt uchwały:

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Hanna Białas, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć,
Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak,
Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (2)
Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Marek Piasecki, Fabian
Pszon, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/225/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

16) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w dniu 14 lutego 2020 r.
dotyczącej braku możliwości korzystania z toalet w niektórych placówkach
gastronomicznych i handlowych

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Michał Nowak, poinformował,
że wniosek komisji był prawie zgodny ze stanowiskiem Prezydenta Miasta,
mianowicie uznano, że Rada Miasta nie jest właściwym organem do rozpatrzenia ww.
petycji. Komisja zaproponowała przekazanie petycji wg właściwości:
- Powiatowemu Inspektorowi Sanitarnemu,
- Powiatowemu Inspektorowi Nadzoru Budowlanego (z powołaniem na pismo
Powiatowego Inspektora Sanitarnego mówiące o kompetencjach Powiatowego
Inspektora Nadzoru Budowlanego w tym zakresie).

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przyjęła wniosek jednogłośnie (5 głosów ,,za”).

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, prowadzący obrady poddał pod głosowanie
ww. projekt uchwały:



27

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (20)
Hanna Białas, Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna
Filipowicz , Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta Kozakiewicz, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Michał Nowak, Adam
Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik
Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Król
BRAK GŁOSU (2)
Wiesław Fąfara, Marek Piasecki

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XXI/226/20
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

z dnia 29 kwietnia 2020 r.
w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w dniu 14 lutego 2020 r. dotyczącej

braku możliwości korzystania z toalet w niektórych placówkach
gastronomicznych i handlowych

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

Ad 9.
Interpelacje, zapytania i oświadczenia radnych. Odpowiedzi na interpelacje
i zapytania radnych.

Ewa Czubek poinformowała, iż złoży wniosek w sprawie wdrożenia w mieście zasad
ochrony zieleni miejskiej przed suszą, ponieważ prognozy dotyczące sytuacji
hydrologicznej wskazują, że Polsce grozi największa susza od dziesięcioleci. Instytut
Meteorologii Gospodarki Wodnej dnia 1 maja br. wprowadził nową kategorię alertu w
sprawie ostrzeżeń przez suszą. Miasto winno reagować na takie prognozy radykalną
zmianą w sprawie postępowania miejską zielenią. Mając powyższe na uwadze radna
wnosi o wdrożenie następujących zasad:

a) ograniczenie częstotliwości koszenia trawników przez uzależnienie
wykonywania koszenia od prognoz i panujących warunków pogodowych,

b) zastępowaniu trawników łąkami kwietnymi oraz pozostawianiu naturalnych łąk
kwietnych tam, gdzie już istnieją,

c) zaniechaniu wycinki dużych i starych drzew oraz przycinania koron,
d) systematycznym zwiększaniu powierzchni miejskich terenów zielonych,
e) nasadzenia nowe i zastępcze rodzimych gatunków dużych drzew liściastych:

dąb, lipa, buk, klon, brzoza, kasztanowiec, grab, wiąz.
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Radna poprosiła również, aby przygotować i przedłożyć Radzie Miasta program
odnowy roślinności w miejskich parkach i placach. Poinformowała, że wniosek
zawiera korzyści wdrożenia ww. zasad.

Małgorzata Lipczyńska zapytała, czy w chwili obecnej współpracują z gminą firmy
zajmujące się dbaniem o zieleń miejską.

Zastępca prezydenta Artur Maruszczak odpowiedział, że podstawowe umowy na
czyszczenie terenów, utrzymanie placów zabaw, terenów zielonych oraz sprzątanie
ulic są realizowane.

Małgorzata Lipczyńska poinformowała, iż na osiedlu Blachownia były miejsca
nieposprzątane, które radna musiała zgłosić do urzędu. Las koło kanału w 2019 roku
był posprzątany dzięki akcji „Sprzątanie świata”, która w tym roku została odwołana.
Dodała, że „Park lotników” również należałoby posprzątać i zadbać tam o zieleń.

Ireneusz Wiśniewski przypomniał o piśmie w sprawie służby zdrowia w Kędzierzynie-
Koźlu. Narodowa Służba Zdrowia odpowiedziała, że wszystkie inne podmioty
lecznicze zobowiązują się do udzielania świadczeń w ramach zawartych umów
zgodnie z ich postanowieniami, w tym również  z rodzajem leczenia szpitalnego. Co
oznacza, że pacjenci mogą aktualnie korzystać z usług medycznych innych podmiotów
medycznych posiadających kontrakt z Narodowym Funduszem Zdrowia. Wobec tego
NFZ nie widzi potrzeby zmiany profilu świadczenia usług zdrowotnych szpitala w
Kędzierzynie-Koźlu przy ul. Judyma. Przewodniczący obrad powiedział, iż
mieszkańcy informują, że mają kłopot z pozyskaniem właściwej opieki zdrowotnej,
gdy pojawia się inne schorzenie niż koronawirus. W związku z tym zaapelował, aby
zastanowić się, jak można pomóc mieszkańcom.

Jacek Król zgodził się z przedmówcą, również otrzymał informację od mieszkańców,
iż mają kłopot z uzyskaniem właściwej opieki w placówkach leczniczych na przy ul.
Wojska Polskiego. W ramach trwogi przed koronawirusem usztywniają się przed
przyjęciem kogoś z zewnątrz.

Małgorzata Lipczyńska stwierdziła, że po długim weekendzie sytuacja może się
poprawić, ponieważ wznawiają pracę niektóre przychodnie. Nie dziwi się, że NFZ nie
wyraża zgody na to, żeby otworzyć częściowo na ulicy Judyma działalności
zabiegowe, ponieważ budynek nie spełnia żadnych norm. Obawia się, że miasto może
stracić lekarzy, którzy muszą pracować tylko w jednym w szpitalu jednoimiennym i
zmniejszyły im się dochody, jej zdaniem należy się skupić właśnie na tym.

Andrzej Kopacki ponownie zgłosił problem, że mieszkańcy mają kłopoty, aby uzyskać
fachową pomoc medyczną w innych miastach województwa opolskiego. W
nawiązaniu do wypowiedzi przedmówczyni, zgadza się że miasto może stracić
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lekarzy, zastanawia się tylko, jaka jest rola samorządu miejskiego, skoro jest to szpital
powiatowy, a pieniądze na pensje są z NFZ. Jego zdaniem tu jest potrzebna debata,
jakieś konsultacje z samorządowcami, z NFZ, z Wojewodą, trzeba to rozwiązać
kompleksowo.

Ewa Odulińska zaapelowała, że zabezpieczenie opieki dla mieszkańców musi być,
musi być rozwinięcie nocnej i świątecznej pomocy o np. zeszycie ran, złamanie i
później ewentualnie odesłanie do odpowiedniego szpitala ze wskazaniem, aby pacjent
sam nie musiał szukać.

Ewa Czubek podkreśliła, że szpital jednoimienny nie miał prawa powstać w mieście
Kędzierzyn-Koźle. Są większe miasta tj. Opole, które mogły zabezpieczyć swoich
mieszkańców ponieważ mają więcej szpitali. Dodała, że czeka na zagwarantowanie
przez powiat podstawowej opieki medycznej mieszkańcom.

Dominik Szustakiewicz poinformował o złożeniu wniosku w sprawie ograniczenia
ilości reklam zamieszczanych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle. Ponadto złożył
zapytanie dotyczące nadzoru nad spółkami miejskimi. Ponadto zapytał o sytuację
związaną z latarnią na ul. Zielonej.

Artur Maruszczak przypomniał, że informował radnego, że Tauron ma przestawić
lampę do połowy maja.

Dominik Szustakiewicz stwierdził, że przyjął tą informację do wiadomości, ale nie
wpłynęła żadna odpowiedź na piśmie.

Artur Maruszczak odpowiedział, że to sprawdzi.

Hanna Białas poinformowała, że zgadza się z wypowiedzią radnej Czubek odnośnie
szpitala jednoimiennego oraz suszy. Jej zdaniem zamontowanie klimatyzacji w
Urzędzie Miasta jest to obowiązek zapewnienia warunków pracy urzędnikom.
Chciałaby, aby przemyślano program zakupu deszczownic.

Artur Maruszczak powiadomił, że zostaną przedstawione wnioski do budżetu, aby
mimo tej trudnej sytuacji wprowadzić zadanie związane z jednej strony z małą
retencją, z drugiej z termomodernizacją. Są duże możliwości dofinansowania tego
typu zadań, a przy tych wnioskach o dofinansowanie wymaga się zazwyczaj
konkretnych rozwiązań, projektów.

Tomasz Scheller poinformował, że w marcu rodzice dzieci z 5 klas w PSP w
Sławięcicach złożyli pismo do pani prezydent, Marszałka Województwa Opolskiego
oraz Kuratorium Oświaty, z prośbą o to, aby nie łączyć tych dwóch klas. Po
połączeniu tych klas będzie ona bardzo liczna, a różnica między dziećmi będzie nawet
dwuletnia. Kuratorium odpowiedziało, że to organ prowadzący podejmuje takie
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decyzje, marszałek uważa, że łączenie klas to nienajlepszy pomysł, ale zostawia
decyzję pani prezydent, która odpowiedziała, że nie ma problemu, żeby te klasy
połączyć. Opinią pedagogów i nauczycieli będzie to ze szkodą dla dzieci. Mniejsze
klasy są wskazane, szczególnie w sytuacji epidemii. Zwraca się z prośbą o podjęcie
słusznej decyzji z uwagi na dobro dzieci.

Zastępca Prezydenta ds. Oświatowych i Społeczno-Gospodarczych, Wojciech Jagiełło,
poinformował, że klasa 28-osobowa, jaka byłaby w tym przypadku, jest standardowa.
Starają się tworzyć taką sytuację, która ze względów finansowych i organizacyjnych
będzie korzystna. To rozwiązanie było analizowane również z pedagogami. W wielu
innych szkołach klasy również zostały połączone.

Tomasz Scheller zwrócił uwagę, że szkoły w Cisowej i Sławięcicach są to nieliczne
szkoły, które przynoszą małe straty albo się bilansują. Dzięki temu, że jest w tych
szkołach język niemiecki jako język mniejszości narodowej, subwencje są sporo
większe. Po petycją podpisali się wszyscy rodzice, nauczyciele, którzy pracują z tymi
dziećmi od początku, wypowiedzieli się, że jest to niekorzystne dla dzieci. Jedna klasa
ma młodsze dzieci, druga starsze.

Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że subwencja oświatowa jest na jednego ucznia. Klasy 30-
osobowe nie są niezwykłe w środowisku edukacyjnym. Nie jest pewny czy na sesji
Rady Miasta można w sposób szczegółowy przeanalizować tą kwestię.

Tomasz Scheller zaapelował o ponowne przeanalizowanie tej sprawy.

Prezydent Sabina Nowosielska przypomniała, że samorządy muszą zapłacić
zobowiązania rządu w kwocie 6 mln zł w 2020 roku. Tydzień temu gmina dostała
korektę subwencji o 300 tys. zł. Trzeba się zdecydować, czy co roku gmina będzie do
oświaty coraz więcej dokładać czy zastanowić się, jak optymalizować koszty
szkolnictwa. Podkreśliła, że klasa 28-osobowa jest dobrą klasą, 14 osób to za mało.

Tomasz Scheller podkreślił, że te klasy zostały podzielone ze względu na wiek dzieci,
gdyby nie ten aspekt nie protestowałby tak bardzo.

Grzegorz Chudomięt stwierdził, że poszedł rok wcześniej do szkoły i nie zauważył
żadnego negatywnego wpływu przez to, że był młodszy. Ponadto nawiązując do
tematu oświaty zwrócił uwagę, że najlepiej oszczędzać tam gdzie są duże wydatki.

Jacek Król poinformował o złożeniu wniosku dotyczącego montażu poręczy przy
schodach po obu stronach przed wejściem do budynku Urzędu Miasta w związku z
wypadkami osób starszych. Ponadto zaproponował w związku z brakiem opieki
lekarskiej w Kędzierzynie-Koźlu, zawieszenie jakiś wydatków akonto „wykupienia”
usługi w innych obiektach np. w Klinice Nova i przychodni azotowej, żeby było ich
kilka w razie zakażenia w jednym z nich.



31

Małgorzata Lipczyńska obawia się, że w tych punktach będzie brakowało lekarzy i
pielęgniarek, dodała, że przeciętny wiek pielęgniarek to jest 50+.

Prezydent Miasta zwróciła uwagę, że można rozmawiać, ale nie jest to łatwe do
zrobienia. Podkreśliła, że za usługi medyczne odpowiada NFZ, a nie prezydent czy
starosta.

Grzegorz Chudomięt zastanawia się, jaka jest odpowiedzialność Wojewody
Opolskiego za wyznaczenie szpitala w Koźlu jako jednoimienny. Zwrócił również
uwagę, że powodem małej liczby pielęgniarek są niskie wynagrodzenia.

Ewa Odulińska podzieliła się opinią, że za zabezpieczenie w szpitalu na Judyma
powinno być większe i jak się chce to personel można również zorganizować.

Sekretarz Miasta, w nawiązaniu do wniosku Jacka Króla, poinformował, że nie są mu
znane żadne przypadki przewrócenia się na schodach interesantów. Zwrócił się z
prośbą o napisanie we wniosku, kiedy i jakie przypadki miały miejsce w urzędzie.

Ad 10.
Wolne wnioski

Michał Nowak poinformował, że był koordynatorem ds. współpracy z Młodzieżową
Radą Miasta i składa wniosek o wybranie w dniu dzisiejszym takiego koordynatora.

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie ww. wniosek:

Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (10)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz ,
Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz Scheller,
Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (4)
Jacek Król, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz
BRAK GŁOSU (6)
Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Elżbieta
Kozakiewicz, Marek Piasecki

Przewodniczący Ireneusz Wiśniewski stwierdził, że wniosek został przyjęty.
Następnie zaproponował zgłaszanie kandydatur i zaproponował kandydaturę Michała
Nowaka. Radny wyraził zgodę na kandydowanie.



32

Katarzyna Kukolka-Bogocz zgłosiła kandydaturę Fabiana Pszona. Radny wyraził
zgodę na kandydowanie.

Tomasz Scheller zauważył, że radny Nowak jak był koordynatorem Młodzieżowej
Rady Miasta to pełnił funkcję Przewodniczącego Komisji Prawno-Administracyjnej.
Jego zdaniem powinien to być albo najmłodszy radny, albo przedstawiciel komisji,
która merytorycznie odpowiada tamtej komisji, czyli Przewodniczący Komisji
Infrastruktury. Zaproponował kandydaturę Adama Oczosia.

Adam Oczoś zrezygnował z kandydowania, stwierdził, że radny Nowak będzie
lepszym kandydatem.

Jacek Król zaproponował kandydaturę radnego Andrzeja Kopackiego z racji pełnienia
funkcji Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

Z radnym Andrzejem Kopackim nie nawiązano kontaktu ani poprzez system
wideokonferencyjny, ani telefonicznie. Z tego względu nie brano pod uwagę
kandydatury radnego.

Przewodniczący Rady Miasta poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatur:

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej
Kopeć, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Małgorzata Lipczyńska, Michał Nowak, Adam
Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz
Wiśniewski, Sławomir Wołkowiecki
PRZECIW (1)
Jacek Król
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Fabian Pszon
BRAK GŁOSU (7)
Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Halina
Mińczuk, Marek Piasecki, Ewa Stogniew

Ewa Stogniew z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddała głos
„za” poprzez system wideokonferencyjny.

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie kandydaturę Michała Nowaka na
koordynatora ds. współpracy z Młodzieżową Radą Miasta:

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (9)
Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopeć, Małgorzata Lipczyńska, Adam
Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (3)
Grzegorz Chudomięt, Jacek Król, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Fabian Pszon,
Dominik Szustakiewicz
BRAK GŁOSU (6)
Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Halina
Mińczuk, Marek Piasecki

Następnie poddał pod głosowanie kandydaturę Fabiana Pszona:

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (9)
Grzegorz Chudomięt, Ewa Czubek , Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Tomasz Scheller, Dominik Szustakiewicz,
Sławomir Wołkowiecki
PRZECIW (1)
Małgorzata Lipczyńska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Ewa Odulińska, Fabian Pszon, Ewa
Stogniew, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (6)
Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Halina
Mińczuk, Marek Piasecki

Prowadzący obrady zapytała radcę prawnego, co procedury przewidują w sytuacji
takich samych wyników obu kandydatów.

Monika Orpel-Śmigielska poinformowała, że w takiej sytuacji powinno się głosować
do skutku.

Ewa Czubek poinformowała, że dwukrotnie pomyłkowo zagłosowała „za”.

Przewodniczący obrad ponownie poddał pod głosowanie kandydaturę Michała
Nowaka:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (8)
Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopeć, Małgorzata Lipczyńska, Adam
Oczoś, Ewa Odulińska, Tomasz Scheller, Ireneusz Wiśniewski
PRZECIW (3)
Grzegorz Chudomięt, Jacek Król, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Fabian Pszon,
Dominik Szustakiewicz
BRAK GŁOSU (7)
Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Halina
Mińczuk, Marek Piasecki, Ewa Stogniew

Ewa Stogniew z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddała głos
„za” poprzez system wideokonferencyjny.

Przewodniczący obrad ponownie poddał pod głosowanie kandydaturę Fabiana Pszona:

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Grzegorz Chudomięt, Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz,
Michał Nowak, Tomasz Scheller, Dominik Szustakiewicz, Sławomir Wołkowiecki
PRZECIW (1)
Małgorzata Lipczyńska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Ewa Czubek , Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Ewa Odulińska,
Fabian Pszon, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (7)
Hanna Białas, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Elżbieta Kozakiewicz, Halina
Mińczuk, Marek Piasecki, Ewa Stogniew

Ewa Stogniew z powodu problemów z zagłosowaniem w systemie eSesja, oddała głos
„wstrzymuję się” poprzez system wideokonferencyjny.

Przewodniczący Ireneusz Wiśniewski poinformował, że kandydat Michał zdobył 9
głosów poparcia, natomiast Fabian Pszon 8 głosów poparcia, więc Michał Nowak
został koordynatorem ds. współpracy z Młodzieżową Radą Miasta.

Michał Nowak podziękował za poparcie i zaapelował do radnego Pszona, aby również
uczestniczył w sesjach MRM.

Fabian Pszon odpowiedział, że jak będzie potrzeba to również się zaangażuje.



35

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że następne obrady przewiduje na
czwartek 28 maja o 14:00.

Ad 11.
Zakończenie obrad

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miasta Ireneusz
Wiśniewski, zamknął XXI sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

Przewodniczący obrad
Ireneusz Wiśniewski

Sesja zakończyła się o godzinie 21:35.

Protokołowała: Joanna Motyl (strony 27-28).
Protokołowała: Xymena Wąsowicz


